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Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgy ű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a Közigazgatási- és
Igazságügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
irányítójáho z

„Az igazgatásszervez ő képzés jövője”

címmel.

A kérdésre írásbeli választ kérek .

Tisztelt Miniszter Úr!

A szocialista kormányok által elkezdett és az Önök által folytatott meggondolatla n
közigazgatási személyzetpolitika veszélybe sodorja az igazgatásszervező képzést, melynek
célja, hogy a központi és helyi közigazgatásba kompetens, felkészült szakemberállomán y
kerüljön . Az igazgatásszervezők szakmán belüli elhelyezkedését, pedig teljesen ellehetetleníti .

A Fidesz 2010-es választási kampányának egyik sokat hangoztatott eleme, a
közigazgatás átalakítása, racionalizálása volt, beleértve a közigazgatási életpály a
újragondolását, a közigazgatási személyzetpolitika új alapokra helyezését . Habár az elmúlt
egy évben történt egy-két apró pozitív intézkedések (ilyen az ő sszel megrendezett
Közigazgatási Állásbörze és a Közigazgatási ösztöndíjprogram), összességében mégis az t
kell, hogy megállapítsam, hogy a Kormány olvasatában a közigazgatás modernizációj a
kimerül az önkényes, sőt kifejezetten alkotmányellenes (indokolás nélküli felmondás )
döntések sorozatában, melyek egyetlen megnyilvánulása a közigazgatásban dolgozó k
elküldése .

Kérem Miniszter Urat, hogy érezze át az igazgatásszervezők mostoha sorsát é s
bizonytalanság-érzetét! A képzés céljából és oktatási sajátosságaiból következik az ilyen
diplomával rendelkezők versenyszférából való, szinte teljes kirekesztettsége . Nyilvánvaló az
ís, hogy azok a fiatalok, akik ezt a szakot választják a nagyobb kereseti lehet ő ség reményét



feladva, hitet tesznek a köz szolgálata iránti elkötelezettségük és hazafiságuk mellett . Korunk
önző és profitorientált világában ezt a szándékot az állam tisztelettel és megbecsüléssel kell ,
hogy honorálja, mégpedig úgy, hogy megadja, mi több garantálja az elhelyezkedé s
lehető ségét . Sajnálatos módon ez az utópisztikus elképzelés napjaink rideg valóságától igen
csak távol áll . A létszámstop, a folyamatos átszervezések és leépítések, valamint a szolgála t
biztonságának és kiszámíthatóságának szándékos megingatása mind-mind abba az irányb a
mutatnak, hogy egyre nő a diplomás munkanélküliek és a szakmát elhagyók aránya a z
igazgatásszervező végzettséggel rendelkezők körében .

A kialakult szomorú helyzetet tovább súlyosbítja az a tény, hogy az
igazgatásszervez őknek konkurálniuk kell a jogászokkal, ugyanis a Közigazgatás i
Állásportálon meghirdetett, igazgatásszervező képesítéssel betölthető pozíciók többsége
jogász végzettséggel rendelkezők számára is nyitott. Ilyen esetekben nem meglepő , hogy a
szelekció során olyan jelölt kerül kiválasztásra, aki a polgári- gazdasági- büntet ő- és
nemzetközi jog területén is szélesebb ismeretek birtokában van .

Mindezekre tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat :

• Mit kíván tenni a kormány annak érdekében, hogy az igazgatásszervez ő
képzés/diploma versenyképes legyen és el is lehessen vele helyezkedni a
közigazgatásban ?

• Szándékában áll-e a Kormánynak összhangot teremteni a közigazgatás i
személyzetpolitika és az igazgatásszervező képzés között ?

• A Nemzeti Közszolgálati Egyetem megalapításával milyen változások várhatók a z
oktatási struktúrában ?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2011 . május 20.

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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